

# District Highlights



## Message from the Superintendent



### Looking Forward

**December 3-12**  
School Winter Shows

**December 10**  
Committee of the  
Whole Meeting  
District Office  
noon

**December 10**  
Board Meeting  
District Office  
7:00PM

**December 20**  
Last day of classes  
before winter break

**Dec 23 - Jan 6**  
District Office closed  
to the public

**January 6**  
first day back to  
school  
Grades 9-12

**January 7**  
first day back to  
school  
JK - Gr 8

Dear Families, Staff, and Students,

As the calendar year winds down, I'd like to take a moment to reflect on the wonderful events of the past months and share some of the exciting activities ahead. Your continued support has been integral to the success of our schools, and we're so grateful for the role you play in making learning engaging and meaningful for our students.

In late October and early November, we saw incredible energy from our schools. The Sr. Spike It Tournament from October 31 to November 3 showcased the dedication and sportsmanship of our student-athletes. On November 1, staff engaged in a Strengthening Teacher Instructional Practices (STIP) Day focused on assessment and reporting, ensuring that we continue to enhance the learning experience for all students. School reviews also continued from October 28 to November 8, providing us with valuable insights into the strengths and opportunities for growth within our schools.

November also included moments for reflection and celebration. On November 11, our schools marked Remembrance Day with ceremonies that fostered gratitude and learning. From November 12 to 15, staff and students participated in Rock Your Mocs, celebrating Indigenous culture and identity by proudly wearing moccasins. School photo days brought smiles across the district from November 18 to 21, while the Challenge Cup on November 20 highlighted the importance of teamwork and community spirit.

(continued)

# District Highlights



## Message from the Superintendent (con't)

Looking forward, we're excited about winter concerts, outdoor activities, and hands-on learning opportunities that will carry us into the holiday season. A reminder that Winter Break begins on Monday, December 23, and grades 9-12 students will return to school on Monday January 6, while Junior Kindergarten to Grade 8 students will return to school on Tuesday, January 7, 2025.

Thank you to our families, staff, and the wider community for your continued support in teaching and learning. Your involvement helps us create a safe, caring, and dynamic learning environment where our students can thrive.

Wishing you all a joyful holiday season filled with warmth, happiness, and time with loved ones.

Warm regards,  
Shirley Zouboules  
Superintendent – YK1 Schools



### Looking Back at November

Sr. Spike it Tournament

Rock your Mocs

School reviews

School Photo days

Remembrance Day

Challenge Cup

## SCHOOL WINTER SHOWS

**SJF - DEC 3, 7:30 PM AT NACC, (ADMISSION BY DONATION)  
WINTER EXTRABANDZA WITH CHOIR**

**MHS - DEC 3, 6:30 PM (JK-3) WINTER CONCERT AND  
MHS - DEC 4, 6:30 PM (GR 4-8) WINTER CONCERT**

**ITLO - DEC 5, 6:30 PM (JK-2) WINTER CONCERT**

**RLN - DEC 12, 6:00 PM WINTER SHOWCASE**

**NJM - DEC 12, 6:30 PM WINTER SHOW**

## PAC Meeting Dates

RLN	Dec 11, 6:30PM
SJF	Dec 12, 7:00PM
NJM	Dec 17, 7:00PM

### Reminders:

**Dec 23 to Jan 6**  
DBO closed to the public

**Jan 6**  
First day back to school  
(Gr 9-12)

**Jan 7**  
First day back to school  
(JK- Gr 8)





# YK1 85 years

This school year marks the 85th year Yellowknife Education District No. 1 (YK1) has been educating students! YK1 was formally established on Oct 1, 1939 and has been serving students ever since.

The first school board had 3 elected board members. Over the years the Board of Trustees has grown to the 7 trustees we have today. The first YK1 classes were held in the log school house (located beside the District Office today) with 21 pupils (that's what students were commonly called back then). We have grown considerably and now have over 2,100 students at 6 different schools.

As we reflect on the journey that has shaped our district, we invite all alumni, former staff and community members to share their personal stories, photos and memories with us. This year we will acknowledge 85 years with events such as online trivia contests and a public event in conjunction with the annual Hide Camp planned for the spring of 2025.

Do you have memories of teachers who made a difference in your life? Events that shaped your time at YK1? Stories that reflect the challenges and triumphs of our community? *Help us honour and preserve these memories by sharing your photographs, anecdotes and reflections.* Original photos will be scanned and returned.

To contribute, please send your photos and stories to [info@yk1.nt.ca](mailto:info@yk1.nt.ca) or drop them off at the YK1 District Office (as soon as possible). Selected submissions may be featured in our upcoming publications and captured for our historical archives. Thank you for being part of our journey.

**Look how far we have come**

**Regarde notre cheminement 85 ans plus tard**

**Enjhtl'èkò YK1, Didzèè ek'èdjènò daàts'ò sılàì xò wek'e nıts'idè eyit'àdidzèè k'è dzèdeè hodets'ehtsı.**



**École Itl'ò (JK-5)**  
 5700 51A Avenue • X1A 1G7  
 (867) 873-3477 • itlo@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/itlo](http://www.ykl.nt.ca/itlo)  
 Facebook: @yklitlo



**N.J. Macpherson School (JK-5)**  
 525 Range Lake Road • X1A 3X1  
 (867) 873-4372 • njm@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/njm](http://www.ykl.nt.ca/njm)  
 Facebook: @yklnjm



**Mildred Hall School (JK-8)**  
 5408 50 Avenue • X1A 1E5  
 (867) 873-5811 • mhs@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/mhs](http://www.ykl.nt.ca/mhs)  
 Facebook: @yklmhs



**Range Lake North School (JK-8)**  
 170 Borden Drive • X1A 3R1  
 (867) 920-7567 • rln@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/rln](http://www.ykl.nt.ca/rln)  
 Facebook: @yklrln



**École William McDonald Middle School (6-8)**  
 50 Taylor Road • X1A 3X2  
 (867) 873-5814 • wms@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/wms](http://www.ykl.nt.ca/wms)  
 Facebook: @yklwms



**École Sir John Franklin High School (9-12)**  
 4701 52 Avenue • X1A 2N8  
 (867) 669-0773 • sjf@ykl.nt.ca  
 Website: [www.ykl.nt.ca/sjf](http://www.ykl.nt.ca/sjf)  
 Facebook: @yklisjf

# November/novembre 2024



# Faits saillants de la commission scolaire >>>>



## Message de la surintendante



### Regard sur l'avenir :

**du 3 au 12 déc.**  
Concerts d'hiver des  
écoles

**9 déc.**  
Réunion du comité  
plénier,  
Bureau central  
à midi

**10 déc.**  
Réunion du conseil  
des commissaires,  
Bureau central  
à 19 h

**20 déc.**  
Dernier jour de classe  
avant le congé des  
Fêtes

**du 23 déc. au 6 jan.**  
Le bureau central de la  
commission scolaire  
est fermé au public

**6 janv.**  
Retour en classe (pour  
les élèves de la 9<sup>e</sup> à la  
12<sup>e</sup> année)

**7 janv.**  
Retour en classe (pour  
les élèves de la  
prématernelle à la 8<sup>e</sup>  
année)

Chers élèves, familles et membres du personnel,

Alors que l'année civile s'achève, je souhaite prendre le temps de réfléchir aux événements merveilleux des derniers mois et de vous parler des activités passionnantes à venir. Votre soutien continu a joué un rôle indispensable dans la réussite scolaire. Nous sommes très reconnaissants de votre implication qui rend l'apprentissage intéressant et significatif pour nos élèves.

Fin octobre et début novembre, nos écoles ont dégagé une énergie formidable. Lors du tournoi de volleyball senior *Spike It* disputé du 31 octobre au 3 novembre, nos athlètes ont su faire preuve de dévouement et d'esprit sportif. Le 1er novembre, le personnel a participé à une journée RPE axée sur l'évaluation des élèves et les bulletins scolaires pour nous assurer de continuer d'améliorer l'expérience d'apprentissage pour tous les élèves. Le processus d'examen des écoles s'est également poursuivi du 28 octobre au 8 novembre, nous fournissant des informations précieuses sur les forces et les occasions de croissance au sein de nos écoles.

Le mois de novembre fut également marqué par des moments de réflexion et des réjouissances. Ainsi, le 11 novembre, jour du Souvenir, des cérémonies incitant à la gratitude et la prise de conscience ont été tenues dans nos écoles. Du 12 au 15 novembre, le personnel et les élèves ont participé à l'activité *Rock Your Mocs* (Arbore tes mocassins) pour rendre hommage à la culture et à l'identité autochtones en portant fièrement leurs  
(suite)

# Faits saillants de la commission scolaire >>>>

## Message de la surintendante (suite)

### Regard sur le mois dernier :

Tournoi de volleyball  
*senior Spike It*

Evaluation des écoles

Jour du Souvenir

Semaine « *Rock Your  
Mocs* » (Arbore tes  
mocassins)  
[rockyourmocs.org](http://rockyourmocs.org)

Journée de prises de  
photos à l'école

*Challenge Cup*

mocassins ou des rubans de teinte turquoise. De plus, les journées de prise de photos à l'école ont fait sourire bien des gens du district du 18 au 21 novembre tandis que la Challenge Cup du 20 novembre a mis en relief l'importance de l'esprit d'équipe et communautaire.

Quant au mois prochain, il nous réserve des concerts d'hiver, des activités extérieures et des occasions d'apprentissage pratique qui nous occuperont jusqu'aux Fêtes. À cet effet, je vous rappelle que le congé des Fêtes commencera le lundi 23 décembre. Les élèves de la 9e à la 12e année feront leur retour en classe le lundi 6 janvier alors que ceux de la prématernelle à la 8e année le feront le mardi 7 janvier.

Merci aux familles, au personnel et à la communauté dans son ensemble pour leur soutien constant envers l'enseignement et l'apprentissage. Votre engagement nous aide à créer un milieu d'apprentissage sécuritaire, bienveillant et dynamique où nos élèves peuvent s'épanouir.

Mes meilleurs vœux pour une joyeuse saison des Fêtes remplie de douceur, de joie et de beaux moments en compagnie d'êtres chers.

Cordialement,

Shirley Zouboules  
Surintendante des écoles de la commission scolaire no 1 de  
Yellowknife





## CONCERTS D'HIVER DES ÉCOLES

**ÉCOLE SJF : CONCERT D'HIVER, WINTER EXTRAVABANDZA AVEC LA CHORALE, AU NACC, LE 3 DÉC. À 19 H 30 (ENTRÉE PAR DON)**

**ÉCOLE MHS : CONCERT D'HIVER LE 3 DÉC. À 18 H 30 (DE LA PRÉMATERNELLE À LA 3<sup>E</sup> ANNÉE)**

**ÉCOLE MHS : CONCERT D'HIVER LE 4 DÉC. À 18 H 30 (DE LA 4<sup>E</sup> À LA 8<sup>E</sup> ANNÉE)**

**ÉCOLE ITLO : CONCERT D'HIVER LE 5 DÉC. À 18 H 30 (DE LA PRÉMATERNELLE À LA 2<sup>E</sup> ANNÉE)**

**ÉCOLE RLN : SPECTACLE D'HIVER LE 12 DÉC. À 18 H**

**ÉCOLE NJM : SPECTACLE D'HIVER LE 12 DÉC. À 18 H 30**

### Réunions des comités consultatifs des parents

RLN	11 déc. à 18h30
SJF	12 déc. à 19h00
NJM	17 déc. à 19h00

**23 décembre au 5 janvier**

La bureau central de la commission scolaire est fermé au public

**6 janv.**

Retour en classe  
(pour les élèves de la 9<sup>e</sup> à la 12<sup>e</sup> année)

**7 janv.**

Retour en classe  
(pour les élèves de la prématernelle à la 8<sup>e</sup> année)





# YK1 85 ans

Cette année, nous soulignons le 85<sup>e</sup> anniversaire de Commission scolaire publique no 1 de Yellowknife (YK1), qui n'a cessé d'éduquer les élèves depuis sa création officielle, le 1<sup>er</sup> octobre 1939.

Le premier conseil de la commission scolaire comptait trois commissaires élus. Depuis, le conseil a évolué et en compte aujourd'hui sept. Les premières leçons de YK1 ont été enseignées à un groupe de 21 écoliers (comme on les appelait à l'époque) dans la petite école en bois rond qui se trouve à côté du bureau de la commission scolaire. Depuis, la commission scolaire a connu une grande croissance et compte désormais plus de 2 100 élèves répartis dans 6 écoles différentes.

Alors que nous retraçons le parcours qui a façonné notre administration, nous invitons tous les anciens élèves et membres du personnel ainsi que les membres de la collectivité à venir partager leurs histoires, leurs photos et leurs souvenirs avec nous. Nous soulignerons ce 85<sup>e</sup> anniversaire en organisant des activités telles que des jeux-questionnaires en ligne ainsi qu'un événement public en même temps que le camp de tannage annuel prévu pour le printemps prochain.

Avez-vous des souvenirs d'une enseignante ou d'un enseignant qui a marqué votre vie ou d'une activité à YK1 qui a influencé votre vie ? Avez-vous une histoire qui témoigne des réussites et des défis de notre communauté ? Aidez-nous à perpétuer les souvenirs de YK1 en nous envoyant vos photos et vos anecdotes. Les photos originales seront numérisées, puis retournées à leur propriétaire.

Pour participer, veuillez envoyer vos photos et vos récits à [info@yk1.nt.ca](mailto:info@yk1.nt.ca) ou les déposer au bureau de la commission scolaire dès que possible. Certains témoignages pourraient faire partie de nos prochaines publications et être intégrés à nos archives historiques. Merci de contribuer à notre histoire !

**Look how far we have come**

**Regarde notre cheminement 85 ans plus tard**

**Enìhtl'èkò YK1, Didzèq èk'èdìenò daàts'ò sılàì xò wek'e nìts'idè eyit'àdidzèq k'è dzèdeè hodets'ehtsı.**



**École Itl'ò (prém. à 5)**  
 5700 51A Avenue • X1A 1G7  
 (867) 873-3477 • itlo@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/itlo](http://www.ykl.nt.ca/itlo)  
 Facebook: @yklitlo



**École N.J. Macpherson (prém. à 5)**  
 525 rue Range Lake • X1A 3X1  
 (867) 873-4372 • njm@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/njm](http://www.ykl.nt.ca/njm)  
 Facebook: @yklnjm



**École Mildred Hall (prém. à 8)**  
 5408 50ième avenue • X1A 1E5  
 (867) 873-5811 • mhs@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/mhs](http://www.ykl.nt.ca/mhs)  
 Facebook: @yklmhs



**École Range Lake North (prém. à 8)**  
 170 rue Borden • X1A 3R1  
 (867) 920-7567 • rln@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/rln](http://www.ykl.nt.ca/rln)  
 Facebook: @yklrln



**École intermédiaire William McDonald (6 à 8)**  
 50 rue Taylor • X1A 3X2  
 (867) 873-5814 • wms@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/wms](http://www.ykl.nt.ca/wms)  
 Facebook: @yklwms



**École secondaire Sir John Franklin (9 à 12)**  
 4701 52ième Avenue • X1A 2N8  
 (867) 669-0773 • sjf@ykl.nt.ca  
 Site internet: [www.ykl.nt.ca/sjf](http://www.ykl.nt.ca/sjf)  
 Facebook: @ykljsjf